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Združiteu nekaterih oblin
V petek, 5. decembra, sta se v 

Ljubljani na 5. skupni seji zopet se
stala oba zbora Okrajnega ljudske
ga odbora Ljubljana. Dnevni red je 
bil precej obširen, najdaljšo razpra
vo pa je poleg pordtila sveta za so
cialno varstvo sprožilo vprašanje 
ukinitve nekaterih manjših in go
spodarsko šibkejših občin.

Poročilo sveta za socialno varstvo, 
ki ga je dala tovarišica Anica Per- 
nuš, je bilo izčrpno. Po njenih ugo
tovitvah je bilo v lanskem letu v 
ljubljanskem okraju zavarovanih že 
70% prebivalcev, socialnega in in- 
valinskega skrbstva jih je bilo de-

Obrini problemi
Prejšnjo sredo je bila v Ljublja

ni seja upralvnega odbora Obrtne 
zbornice za ljubljanski okraj. Na 
seji so govorili največ o problemih 
v obrtništvu, o pojavih šušmarstva 
in pa o vzgoji kadrov. Posledice za
postavljanja oziroma nerazumevai- 
nja občinskih odborov za obrtništva 
so vse prej kot razveseljive. Tako 
se je šušmarstvo razpaslo že skoraj 
po vsem okraju in ga bo ponekod že 
kar težko odpraviti. Temu je vzrok 
napačna davčna politika občinskih 
ljudskih odborov, Tako v občinah 
Dobrepolje, Cerkno in drugod izda
jajo obrtna dovoljenja, ki pa delajo 
vtis, da so samo zaradi plačevanja 
večjih davčnih obveznosti. Nekateri 
obrtniki, skratka šušmarji, imajo 
celo nastavljene delavce, ki delajo 
zanje, sami pa si polnijo denarnice. 
Tem pojavom bo treba z ostrim 
ukrepom napraviti enkrat za vselej

Dobro zaslužijo tudi obrtniki, ki 
imajo delavcev več kot je dovolje-

KOPER — POMORSKO 
PRISTANIŠČE

V nedeljo, 7. decembra, je bila v 
Kopru zgodovinska slovesnost. Ob 
pristanišču so se zbrali tisoči in ti
soči delovnih ljudi, da bi prisostvo- 

ležnih 18%, ostalih 12 odstotkov občin. Tako so na podlagi sklepov vali slovesni otvoritvi prvih 135 m 
prebivalcev pa ni bilo socialno za- Občinskih ljudskih odborov Borov- operativne obale v novi tovorni lu- 
ščitenih. Posebna skrb je bila po- niča, Mengeš, Moravče in Radeče ki ob severni obali. Slovesnosti so se 
svečena mladini, saj je bilo mnogo predložili OLO ukinitev teh občin, udeležili predsednik Izvršnega sveta 
bolehnih otrok v različnih okreva- Združile naj bi se z občinama Dom- LRS Boris Kraigher,^ podpredsednik 
liščih, na taborjenjih in na letova- Žale in Ljubljana-Rudnik, občina Zvezne ljudske skupščine Franc Le- 
njih. Prav tako so skrbeli tudi za Ra|deče pa naj bi se razdelila med skovšek in drugi visoki gostje. Ko 
odrasle bolnike in invalide. V pri- občine Litija, Zagorje, Sevnica in je ladja »Gorica« kot prva čezoce- 
hodnje bo potrebno urediti tudi Hrastnik. anska ladja priplula v pristanišče, je
vprašanje TBC bolnikov. Odborniki so morali dvakrat gla- predsednik Kraigher opravil slove-

Po poročilu se je razvila živahna sovati za ime nove občine, ki je na- sen privez ladje. Potem je imel to- 
razprava in odborniki so poročilo sta'a po združitvi občin Ljubljana- variš Kraigher daljši govor, v ka- 
soglasno sprejeli. Rudnik in Borovnica. Končno je do- terem je omenil velik pomen iz-

Pod drugo točko so obravnavali bila ime Ljubljana-Krim in ne Ljub- gradnje koprske luke. Za njim je 
ukinitev nekaterih gospodarsko ljajna-Barje. Ti dve občini sta se 
manj zaokroženih in samostojnih združili zato, ker sta si gospodar

sko zelo sorodni in bi združeni lah- 
. ko več prispevali pri napredku tehso zapostavljeni krajev.

r Nadalje so govorili tudi o ljub-

govoril predsednik OLO Koper. Za streho je treba napraviti nov žleb

V nedeljo volitve v SZDL sodroške občine
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morali stopiti nai prste, v skrajnem nezadostne opreme do sedaj m bi- bm občnj zbori] na katerih je Vod- volitev vključilo v članstvo veliko zultat, vključevanje novih članov 
primeru jim odvzeti obrtno dovo- la kos svojim nalogam, se do pre- =Hjn nHhrirriv nnlanfl1r> obračun do- n„di S7nr ho dobila nriliv ,n kdo lv> i.,".- ? alt Mučil z vohtva-
1 j en je. imenovala v brig ajdo.

PO SVETU
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DELITEV DOHODKA

V Zveznem izvršnem svetu pri
pravljajo osnutek odloka o spre
membah nekaterih instrumentov 
za razdelitev skupnega dohodka 
gospodarskih organizacij, s kate
rim bi se zboljšal položaj posa
meznih panog gospodarstva in 
podjetij. Te spremembe predvide
vajo delno ublažitev progresivne 
stopnje sedanjih obveznosti do 
skupnosti, kar bo omogočilo, da 
bo gospodarskim organizacijam 
ostalo več sredstev za prosto raz
polaganje. Razen tega je za pri
hodnje leto predvideno, da bodo 
iz povečanega prispevka ostala go
spodarskim organizacijam dolo
čena sredstva, ki jih bodo lahko 
uporabljale po svojem preudarku 
za osebne dohodke in sklade. To 
bo vplivalo na povečanje delovne 
storilnosti in na bolj racionalno 
porazdelitev zaposlenih.

Spremembe bodo tudi v plače
vanju anuitet in uporabi amorti
zacije, predvsem v tistih pano
gah, ki so doslej dajale vso amor
tizacijo za odplačevanje anuitet. 
S tem bodo gospodarskim orga
nizacijam zagotovili izkoriščanje 
amortizacije za obnovo osnovnih 
sredstev. Trajanje anuitet bodo 
časovno vskladili s trajanjem os
novnih sredstev.

Sprožen je bil tudi predlog, naj 
bi posameznim gospodarskim or
ganizacijam in celo industrijskim 
panogam in gospodarstvu nasploh 
omogočili večji dohodek na ra
čun obveznosti do federacije, tako 
da bi te ugodnosti z gospodarsko 
krepitvijo zainteresiranih podjetij 
postopoma odpadle. Zato je bil 
sprožen predlog, naj bi uživale te 
olajšave tesna in konservna indu
strija, elektrogospodarstvo, indu
strija usnja (predelovanje suro
vih kož), industrija gradbenih po
trebščin in še nekatere vrste pod
jetij. Razen tega bo v trgovini 
omiljena lestvica obdavčenja, zla
sti v trgovini na malo, medtem ko 
bo promet s sadjem in sočivjem 
oproščen vseh obveznosti do fe
deracije. Podoben predlog je bil 
sprožen tudi za obrt, in sicer sa
mo za tisto, ki se ukvarja s sto
ritvami. Ta obrt nai bi polovico 
sedanjih prispevkov obdržala, dru
ga polovica pa bi pripadla komuni.

stvo odborov polagalo obračun do- število ljudi. SZDL bo dobila priliv in kdo bo p.v zak'juM z vohtva-
sedanjega dela, predlagali so kan- tudi iz vrst mladih ljudi, od kate- mi! V nove odbore izvolite res naj-

Skratka, napeti je treba vse sile, Na seji so potrdili tudi sklep o didate za novi odbor, katerega bo- rih so do sedaj nekateri stali ob boljše, ki bodo sposobni in vredni,
da se ta nezdravi pojav^ odpravi in ustanovitvi gostinskega šolskega <j0 jzbrali na volitvah 14. decembra strani. da vodijo odbor SZDL.
da se zagotovi socialističnemu sek- centra v Ljubljani, ki naj bi delo- jn razpravljali o raznih gospodar-
torju obrtnikov mesto, ki jim pri- val kot finančno samostojen zavod. skih problemih. Teh ni malo V ne- _________________________ -
pada. Pri tem delu morajo_ obrtni V svoji kompetenci bi imel tudi ho- kem Kraju bi radi izboljšali pota, 
zbornici pomagati vsi politični fo- telsko šolo, strokovne seminarje, drugje so razpravljali o vodovodu 
rumi kakor tudi zbori volivcev. vajensko in gostinsko šolo itd. jtd.

Občni zbori organizacij SZDL so
D z-J 1-r/-> I-i+-rrz-vrvo i tr nKzoini I za nami, pred nami so volitve novih
rieCL vOIirVUlTlI V ODCini LiUSCG odborov. V uspehu ali neuspehu vo- Afriški narodi se prebujajo in tr- bi se izboljšalo življenje Indijcev v

lilnih rezultatov se bo odražalo de- ga;0 raz sebe okove stoletnega go- Južnoafriški uniji zagnan, položaj
Tudi v velikolaški občini bodo uspehe, v odbore pa so prišli naj- lo v pripravah na volitve. Te volit- spodstva evropskih kolonistov. Med 400.000 Indijcev v tej državi se ni

imeli 14. decembra tajne volitve boljši člani. ve nuj bi i zvenele kot manifesta- enega najvažnejših dogodkov črne- še nrav nič zboljšal. Štiri države,
novih odborov Socialistične zveze. Število volišč bodo določili kra- cija socialistične ideje in napredka ga kontjnenta 'spada brez dvoma med njimi je tudi Jugoslavija, so
V občini je skupno 16 krajevnih od- jevni odbori SZDL. Teh naj bi bilo na vseh področjih ustvarjalnost, ki prva konferenca vseh narodov Af- predložile resolucijo za odpravo
borov SZDL. Le-ti so eni bolje dru- čimveč, posebno pa vaseh in zašel- je bit dosežen v letih svobodne gra nke kj Je bila ta letjei, v Akri, neenakega stanja in zatiranja dru
gi slabše opravljali svoje delo. Re- kih, oddaljenih od večjih krajev. Se- ditve. Res, biti bi morali popolni glav’nem mestu svobodne afriške gopoltih ljudi v Južnoafriški državi,
zultati njihovega dela in prizade- veda, pozabiti ne smejo tudi na slepci, da ne bi priznali velikih us- države Gana Na konferenci je bilo Nedavni sestanek predsednika Ti-
vanja so bili vidni tudi ob nedavnih okrasitev volišč. Volitve naj pome- pehov in s tem zboljšanje življenj- zbrano 0krog 200 predstavnikov 50 ta s predsednikom egiptovske re-
občnih zborih. Zbori so v glavnem nijo za vse prebivalce občine res skega standarda, katerega smo de- p0jjtičnih in sindikalnih organizacij publike Naserom v Port Saidu je
dobro uspeli, predvsem pa tam, kjer praznični dan. ležni vsi v večji ali manjši meri. jz 25 odvisnih in neodvisnih dežel imel velik odmev v časopisih in ra
je bilo vodstvo odbora dobro. Člani Socialistične zveze, volivci _ Te volitve bodo preizkušnja dr- Konferenca je potekala v svečanem dijskih postajah po vsem svetu. Vsi

Na občnih zborih so obravnavali in volivke, 14. decembra vsi na vo- žavljanov, predvsem tistih, ki so do vzdušiu, saj so se vsi delegati za- poudarjajo topel sprejem ob sreča-
poleg drugega politično delo Soči- lišča že v dopoldanskih urah! sedaj še izven vrst Socialistične vedab izrednega zgodovinskega po- nju predsednikov dveh prijateljskih
alistične zveze in ostalih organize- mena tega prvega srečanja. V po- dežel. Kakor vemo, potuje maršal
cij, gospodarske probleme, komu- OwwwwZnwwIIw I/■■ 1»..II zdravnem govoru delegatom vseaf- Tito s soprogo in spremstvom na
nalne dejavnosti. Razumljivo je, da V IQ 011120010 f,lxU If 11111600 160110 r;ške konference je predsednik Ga- ladji »Galeb« na obisk v prijatelj-
so ljudem najbolj pri srcu domače ne Nkrumah med drugim dejal, dai ske dežele Azije in Afrike. Na tej
zadeve napredek kraja. Prizade- Ko so na; skupščini govorili o iz- nik pa bi gostovale s svojimi deli s0 dnevi imperializma šteti in da so poti bo najprej obiskal Indonezijo, 
vanje ljudi, temu moramo prišteti kušnjah, ki so jih pridobili ob le- na podeželju. Igralske družine, ki b;ij v zadnjem času izvedeni resni Predsednik Združene arabske dr
se pomoč ljudske odblasti, je v mar- tošnjem »Kočevskem kulturnem te- bi imele ob uprizoritvi najboljši prodori v številne imperialistične žave, Naser, je na konferenci za-
sikaterem kraju rodilo lepe sadove; dnu«, so sklenili, naj bi bila orga- uspeh, pa bi v finalu, to je ob zak- trdnjave. družkov govoril o prvem petletnem
elektrifikacija, vodovodi, novi mo- nizacija »Kulturnega tedna« v bo- ljučku kulturnega tedna še enkrat planu v ZAR. V govoru je dejal, da
stovi itd. _ _ d oče malo drugačna. Na prosvet- uprizorila delo na kočevskem odru. Poseben politični odbor v Zdru- bo približno 200 objektov petletne-

V občini Lašče imajo sedaj okrog nem odru v Kočevju naj bi se ob V »Kulturnem tednu« naj bi poleg Ženih narodih se je ukvarjal s polo- ga načrta uresničeno že leta 1960.
1.700 članov Socialistične zveze. Iz- tem času zvrstila najboljša društva igralskih družin nastopali tudi god- žajem oseb indijskega rodu v Juž- zaradi tega bo omogočeno, da bo
ven organizacije je še precejšnje oz njihove dramaitske družine s bemiki, pevski zbori itd., da bi bil no afriški uniji. V razpravi je sode- petletni načrt izvršen v treh letih,
število državljanov. Le-ti bodo ime- kvalitetnimi dramatskimi deli iz po- takrat res pravi pregled kulturne- lova! tudi jugoslovanski predstav- Nacionalni dohodek se bo povečal
li v nedeljo 14. decembra prilož- deželjskih krajev, dramatske druži- ga življenja naših krajev in ljudi. nik Lončar, ki je med drugim orne- za 135 milijonov funtov, približno
nost, da se vključijo v Socialistično ne Svoboda-mesto in Svoboda-Rud- —žem nil, da so bila vsa prizadevanja, da 500.OOO delavcev pa bo dobilo novo
zvezo. Prepričani smo, da bo šte
vilo onih, ki bodo v nedeljo postali 
člani SZDL, veliko. Ne gre zgolj za
to, da postanejo samo člani, tem
več da bodo tudi sodelovali v orga
nizaciji in se borili za uresničitev 
njenih ciljev.

Kot smo že v uvodu omenili, bo

Plodna razprava in sprejeti važni sklepi
zaposlitev v novih tovarnah. Pred
sednik Naser je govoril tudi o zu
nanjepolitičnih dogodkih in spre
membah, ki so se dogodile v arab
skem svetu.

Na sestanku predstavnikov treh 
sprejeli velesil v Ženevi, kjer razpravljajo o
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9. decembra so se člani SZDL So- 5 sej, na katerih so razpravljali o bor 6 kandidatov ter 13 delegatov
dražica udeležili v velikem številu raznih političnih, kulturnih in go- za občinsko konferenco SZDL.
predvolilnega sestanki, ki je bil v spodarskih vprašanjih. Posebej so Po živahni razpravi so spi........ einu kontrole in ustanovitve po-

do volitve tajne, po načinu rednih kino dvorani. Funkcionarji uprav- se ustavili tudi pri prosvetnem dru- več sklepov, tako za ureditev jav- Jedrskim orožiem so do
volitev, z volilnimi skrinjicami in nega in nadzornega odbora so po- štvu »Svoboda« in »TVD« Partizan, nih perišč, napajališč in javne raz- c razum druoi točki načr-
volilnimi odbori. Po predloženih dali poročila, obširno poročilo, v Omenjeno je bilo, da so prireditve svetljave. Predsednik občine, tov. H ustavitev noskusov tea a nc-
kandidatnih listah bodo volivci iz- katerem je bila zajeta vsa dejav- domačega društva in gostov dobro Danilo Samsa, je poročali o sprejet- rneQa orožia V tei točki aovori-
birali in volili nove odbornike po nost množičnih organizacij pa je obiskana. Ali se ne bi dalo tudi z ju raznih nalog, ki jih bo treba iz- ustanovitvi nadzorstvenega si-
lastni presoji. Tak način volitev no- podal predsednik krajevnega odbora domačimi močmi še kaj več nare- vršiti v prihodnjem letu: izgradnja J noudariaio da nai bi
vih vodstev odborov SZDL bo v la- SZDL tovariš Cuderman. diti? S sodelovanjem mladine? dveh stanovanjskih blokov, v kate-vin voasiev uuuorov do v id- tovarib vuuerman. um: o sodelovanjem imauuic. uvcu ouanyvanjoixm lmvivvv, v auic stranke ki bodo podpisale spora-
ški občini letos prvič. Povsod, kjer Iz poročil posnemamo, da se je Gasilci bi z boljšo dejavnostjo že rih naj bi bili v pritličju trgovski iznolnile vse obveznosti Sov-
so že imeli volitve krajevnih vod- med letom vključilo 65 novih čla- prišli do novega gasilnega doma. lokali, ki jih v Sodražici primanj- ̂  sk a* veza *n V vEl ika °B r i t a n i i a 's t a
štev Socialistične zveze po načinu nov, članarina je bila večinoma že Sedanji ne odgovarja več potrebam, kuje, nadaljevanje regulacijskih del i Drediaaali kako nai bi sestavilid0‘eg" "lo fpMim'01b0r * 'mel med '**” p°hsvmnL £,T»S“L"K-„«; 53SSJ5S .'K&rSE rr!ne kT‘T 7- p “iš'm

dolžnost pri oddaji krvi. Zveze bor- nimi stroji itd. Z izvedbo predlaga- 1U u e en ora naPreJ-
cev izpolnjuje svoje poslanstvo. Ze- nih in ostalih predvidenih gospo-

tajnih volitev, so

V Čepljoh so dobili elektriko
Na praznik Republike — 29. no- mi. Res, lepo je bilo na proslavi v 

vembra, je bila v Čepljaih lepa sve- Čepljah.
čanost. Tega dne je stekla elektrika J.
v vasi: Kralji, Vimolj, Ceplje, Gor- 40 LET
njo in Dolnjo Podgoro in Zagozdec.

Španski diktator Franco še na-
lo agilno je Turistično olepševalno darskih nalog bo omogočen nadalj- prej zapira svobodoljubne Spance, 
društvo, katerega dom na Travni nji gospodarski razvoj, zato v ne- Socialistična internacionala je obja- 
gori je sprejel med letom veliko deljo vsi člani SZDL nai volitve! 
število gostov.

Veliko je bilo storjenega za ure- SKORO 5 MILIJONOV PROMETA 
ditev Sodražice, za kar gre velika pr[ sindikalni podružnici v pod-

vila oster protest zaradi aretacije 
socialistov v Španiji. Bo Franco kaj 
upošteval protest?

V Argentini je dejavnost peroni-

iir°iH£°kCvEi r ™
tajnik ObLO Sevj^tovariš sS «Upx"l!„predSednik“m vlS-ažic?'r^ujaciji mSrice pomEčT°je Xkljuctno^^llTnov okrog SO^eronistofiSšititporj
bar, ki je izročil transformator svo
jemu namenu. Na prostoru poleg 
transformatorja so tudi proslavili 15. 
obletnico ustanovitve nove Jugo
slavije. Poleg številnega prebival

šteje odbor 36 članov. Poraslo je tudi število članstva in sindikata. Blagajna daje posojila nekem pešadijskem polku argenti
ne zaostaja dosti več za številom pPd zelo ugodnimi pogoji. Od za- ske armade. Poskus pa ni uspel,
volivcev. Naj še omenimo agilnost četkov delovanje Blagajne, to je od Vse osebe so aretirali.
Strelske družine, ki ima precej čla- 1. vil. 1956 pa do sedaj je bilo iz- -------------VREME

Proti koncu tega tedna se bo vre- nov in sindikalnih organizacij, ki so dano 182 članom 2,756.000 din po- 
stva^so biiTna"proslav!“tudi otroci me sprevrglo na padavine, ki bodo povečale število člamov. sojil, promet v tem obdobju pa je SESTANEK MLADINE
iz vimoljske šole. Učiteljica, Justi- trajale do srede decembra. Tempe- Za volitve, ki bodo v nedeljo 14. znašal nad 4,850.000 din. V nedeljo 23, novembra je bila v
na Južnič, je v govoru orisala zg o- ratura se bo sprva dvignila, pozneje decembra, so določili čas od 7. do Člani so zadovoljni^ z delom Bla- Kočevski Reki letna koruerenca
dovino ustanovitve Republike Jugo- pa spet padla. Verjetno rfas bo 15. ure Na sestanku so predlagali 10 gajne. Daje jim možnost za šted- mladinske organizacije za vasi o-
slavije, učenci pa so potem nasto- kmalu obiskal sneg. Potem bo spet kandidatov in nekaj namestnikov njo, druga stvar pa je v tem, da v cavska Reka in Primože. ej
pili s petjem, recitacijami in igra- suho in mrzlo vreme. za upravni odbor, za nadzorni od- primeru potrebe hitro dobe denar, priliki so izvolili nov odbor.

Volivci občine Sodražice in Lašče v nedeljo vsi na volitve v odbore Socialistične zveze!
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Zunanjepolitični 
komentar ----

SVOBODNO MESTO
Poleg maršalove poti v sedem 

afriSkih in azijskih dežel pritegu
je največjo mednarodno pozornost 
vprašanje Berlina in njegov bo
doči položaj. S sovjetskim pred
logom, da bo umaknila svoje stra
že z berlinskih mej in da bo na ta 
način postal tudi vzhodni del Ber
lina le sestavni del Vzhodne Nem
čije, je zavladala v zahodnih de
želah in predvsem v zahodnem 
delu Berlina velika vznemirjenost, 
ker nihče ne more povedati kakšni 
bodo naslednji sovjetski koraki.

Pred nekaj leti je trajala blo- 
kpda Berlina kar 322 dni in so bili 
Američani prisiljeni vzpostaviti 
zračni letalski most za preskrbo- 
vanje tega mesta. Na zahodu se 
mnogi bojijo, da bo treba zopet 
vzpostaviti nekaj podobnega, ker 
bi sicer bilo treba priznati vlado 
Vzhod. Nlemčije in pričeti z njo 
pogajanja o prometu preko njene
ga ozemlja, da bi lahko čete Za
hoda v delu Berlina mogle oprav
ljati svojo dolžnost.

Danes teče meja med vzhodnim 
in zahodnim sektorjem Berlirtd 
blizu slovitih Brandenburških vrat, 
ki so že dolgo let simbol Berlina. 
Bližino meje kažejo tudi številne 
opozorilne table, ki pešcem in 
voznikom kažejo, da se čez toliko 
in toliko metrov neha zahodni 
sektor in da nihče več ne jamči 
za varnost. Te table so opremljene 
tudi z znaki kakor so smrtna gla
va in podobno.

V zahodnih deželah je sovjetski 
predlog, da bi vzpostavili svobod
no mesto Berlin izven meja obeh 
današnjih Nemčij izzval mnogo 
različnih razprav. Medtem ko eni 
ostro nasprotujejo takemu pred
logu, menijo drugi, da je to ena 
od možnosti, da pride čimprej do 
združitve obeh Nemčij in tako do 
popuščanja napetosti v Evropi,
kač bi prav gotovo prineslo bi
stveno izboljšanje mednarodnega 
vzdušja na vsem svetu.

Medtem ko je Francija močno 
zavzeta s svojimi notranjimi pro
blemi, saj imajo v Franciji sedaj 
vsak mesec po ene volitve, pa za
to njena vlada ni zavzela javnega 
stališča do sovjetskega predloga, 
je bilo v Veliki Britaniji mnogo 
razburjenja zaradi predloga, 'da 
Berlin postane svobodno mesto. 
Britanski zunanji minister je ob
javil uradno stališče svoje vlade, 
ko je pred dnevi v spodnjem do
mu rekel, da Britanija zavrača 
sovjetski predlog o svobodnem 
mestu Berlinu in da Sovjetska 
zveza nima pravice odpovedati se
danjega sporazuma o državni ure
ditvi Berlina.

V okvir razprav okrog novega 
predloga so se začele vpletati tu
di razprave o znanem predlogu 
poljskega zunanjega ministra Ra- 
packega o vzpostavitvi posebnega 
področja v Srednji Evropi, ki bi 
ležalo med obema velikima bloko
ma in ki ne bi bilo oboroženo z 
atomskim orožjem. Kakor je zna
no so Britanci odklonili tudi ta 
predlog, čeprav se v nekaterih 
delih tega predloga poljska stali
šča močno približujejo britanskim. 
Britanska vlada je še vedno mne
nja, da je treba vprašanje Berli
na urejati hkrati z ureditvijo 
nemškega vprašanja. Laburistična 
stranka Anglije pa je dala pred
log britanski vladi, naj bi ta za
čela pogajanja s Sovjetsko vlado 
o združitvi Nemčije in to pod po
gojem, da bi Nemčija ostala izven 
obeh velikih vojaških zvez in bi jo 
razorožili. Voditelji laburistične 
stranke so izjavili, da je tako re
šitev mogoče postopoma doseči.

Vprašanje Berlina verjetno res 
ne bo mogoče rešiti, ne da bi 
hkrati reševali vprašanje združitve 
obeh Nemčij. Ako bi sovjetski 
predlog privedel do ponovnih po
gajanj v zvezi z združitvijo, po
tem je že sam po sebi vreden po
zornosti vse 'svetovne javnosti in 
dovolj pomemben. B. Mikoš

Z OBČNIH ZBOROV SINDIKALNIH PODRUŽNIC

Sindikat naj bo učilnica organov upravljanja Zadružni sveti na prvih sejah
Pri vseh 19 kmetijskih zadrugah ložil njihove pravice in dolžnosti in

V zadnjih dneh je bilo v Kočevju podjetje zaradi prevelikega števila Sklenili so, da bo sindikalna 
večje število letnih občnih zborov delavcev, ki so v bolniškem staležu
sindikalnih podružnic. Udeležba je Zaradi tega mora podjetje plačeva- ....................... ............... .......... ...... ....
bila zelo lepa — povsod nad 90 od- ti posebno stopnjo dopolnilnega pri- cije. Razpravljali so tude o delovni slavnostni ’ značaj, so izvolili pred 
stotkov. Na nekaterih zborih so bili spevka za soc. zavarovanje. Prema- disciplini in drugih vprašanjih. - - - - -
prisotni tudi republiški predstav- la zbranost pri delu je največkrat

družnica organizirala strokovna zadružni sveti prva zasedanja. Na 
predavanja za pridobitev kvalifika- zasedanjih, ki so imela več ali manj

na območju naših petih občin so nakazal smernice za gospodarski in 
imeli pred kratkim novoizvoljeni akcijski program zadruge.

‘ "" DRAGA
Med drugim so razpravljali • 

ureditvi pašništva in dvigu živino- 
sednike zadružnih svetov ter člane reje, pridelovanju krompirja in dru-

Uspele občne zbore so imeli tudi upravnih odborov in njihove na- gem. V upravni odbor zadruge se
niki sindikata. Kratka ocena o do- vzrok nesreč, posebno pa se to rado sindikalne podružnice železničarjev, mestnike. Udeležba na zasedanjih izvolili najboljše zadružnike ki bo-
sedanjih občnih zborih: letos so bili dogaja ob sobotah in ponedeljkih, poštarjev, Kmetijske uprave Stari je bila povsod lepa. Na nekaterih za- do skupno z zadružnim svetom in

„-wo„n»r,i M,tr, c« MII *tv>- -----------u log in Koprivnik, direkcija KGP in sedanjih zadružnih svetov je sode- vodstvom zadruge lahko napravili

Novim odborom 
uspehov pri delu!

dobro pripravljeni, zato so bili zbo- Razpravljali so tudi o normah, ka
ri dobri tudi po vsebinski plati. Iz- tere so letos sprožile kritičen pro- Občinskega ljudskega odbora Ko- 
vršene so bile tudi nekatere orga- blem, vendar pa bi ga ne bilo, če bi če v j e, 
nizacijske spremembe in to pri sin- sindikalna podružnica obrazložila 
dikaitu direkcije Kmetijskega goz- članom potrebo sprememb, 
darskega posestva Kočevje, katere- če pogledamo celotno delo obč- 
mu se je priključil sindikat gradbe- nega zbora, vidimo, da je imela sin- 
ne skuoine podjetja in pri sindika- dikalna podružnica kljub vsemu le
tu državnih uslužbencev pri ObLO pe uspehe. Zbor je pokazal zelo po- 
Kočevje, katerim so se priključili zitivno dejavnost te podružnice, 
člani sindikalne podružnice social-

VODOVOD

loval tudi podpredsednik Okrajne mnogo za nadaljnji napredek za- 
zadružne zveze, Karel Mikulič, ki je druge.

želimo veliko dal članom zadružnih svetov teht
na navodila za njihovo delo, obraz-

Seja zadružnega sveta v Kočevju

nega zavarovanja. Poglejmo, kako 
so potekali občni zbori v nekaterih 
podjetjih.

KEMIČNA TOVARNA 
Kemična tovarna je podjetje v

7. decembra ob 8 uri je bila prva 
seja zadružnega sveta v prostorih

treba večkrat na teden v Ribnico 
Člani so bili mnenja, da bi se to

OSILNICA
Rezultati volitev v zadružni svet 

so bili najboljši v kočevski občini. 
Sestav zadružnega sveta je dober; 
za predsednika so izvolili Jožeta 
Kovača. V upravni odbor zadruge 
je bila izvoljena tudi ena žena.

Poslovne zveze, na katero je prišlo nekako uredilo, če bi vse te posle

»Vodovod« so vključene štiri sindi 
kalne podružnice: Kleparstvo, Ko
vaštvo, Stanovanjska skupnost in 
Vodovod. Na občnem zboru so raz- 

izgradnji. Zato ima tu sindikat še pravljali o medsebojnem delu siste- 
posebne naloge, da se člani kolek- matskem delu sindikalne organize-

Pri sindikalni podružnici podjetja vseh 22 novoizvoljenih članov, če- prenesli na Komunalno banko v Ko-
prav je nekaj članov iz zelo odda- čevju. 
ljenih vasi kot so Koprivnik, Stari Pohvaliti

FARA
Za predsednika zadružnega! sveta 

so izvolili Ivana Delača. Na zaseda- 
je treba tudi odkup n ju zadružnega sveta so govorili o

log, Mozelj, Črni potok in Livold, zdravilnih zelišč kakor tudi odkup melioraciji oziroma osuševalnih de 
Za predsednika je bil soglasno iz- malin. Zadruga namerava kupiti v 

voljen tovariš Gabrijan, ki ima tekočem letu traktor s priključki za
„ . „ mnogo zaslug za zadruge in je pomoč zadružnikom pri oranju ka- . . ____

tival strokovno izpopolnjujejo, da cUe- delovni disciplini in drugem, znan kot organizator zadružništva, kor tudi zadrugi za razne prevoze. ne- Kolektiv mlekarskega obrata v

lih v tamkajšnjih predelih, nadalje 
o sadjarskih plantažah itd. Govori- 

so tudi o gradnji nove mlekar-

bodo kos delu, ko bo začela tovar- Kritizirali so, ker nekateri vodilni 
na polno obratovati. Sedanji kolek- člani kolektivov niso včlanjeni v

Tovariš Čero je seznanil člane z 
delom v tekočem letu pa tudi z na-

Zadruga bo preskrbela zgodnji pari zasluži vso pohvalo za priza- 
semenski krompir kakor tudi dobre dOva|nje pri delu, saj je ustvaril v

tiv bo moral dati osnovo bodočemu svoji organizaciji, temveč v drugi logami, ki jih čakajo v bodočem le- vrste poznega. Preskrbela bo tudi devetih mesecih letos nad 700.009
delu in številnemu kolektivu, ki ga sindikalni organizaciji, 
bo imela tovarna, ko bo začela ob
ratovati s polno močjo. Člani sin- TISKARNA

tu. Omenil je, kakšne težave ima seme hibridne koruze. Umetnega din dobička, 
zadruga, ker dela s hranilnico v gnojila bo prihodnje leto dovolj na
Ribnici, ker morajo ves denar od- razpolago.

Med najvažnejše probleme, ki so vajati v Ribnico, ter se mnogokrat Člani zadruge so dolžni vso za-

RIBNICA
Prvi predsednik zadružnega sveta 

pri Kmetijski zadrugi Ribnica jedikata se zavedajo vloge svojega ..... _ _ r........... ..........
podjetja, ki jo bo imelo za kočev- jih obralvnavali na občnem zboru zgodi, da nimajo denarja, da bi [Jla~ hvalo tovarišu Petru Čero, ki že od Janez Kozina. Na zasedanju so med
sko komuno. Računajo, da zaradi sindikalne podružnice v tiskarni čali tele, ki ga kmet pripelje in je  ................................ ’ *
zaposlovanja novih ljudi v tovarni je potrebno omeniti strokovno mnogo nepotrebnega razburjanja,
ne bo prišlo do stanovanjske stiske izobraževanje delavk in delavcev, obenem pa so tudi stroški, ker je vse upralvniške posle. A. Stropnik

6. junija, ko je zbolel predsednik drugim sprejeli sklep, da se nabavi 
upravnega odbora, brezplačno vodi nov traktor. Upravni odbor zadruge

v Kočevju, ker bodo tu našli delo 
ljudje iz Kočevja in okolice.

Direktor Kemične tovarne v iz
gradnji, Jože Košir, je na zboru v 
krajših besedah orisal sedanjo vlo-
go podjetja in njegovo vlogo v pri- ni‘zbor ‘člani“sindikalne1 podmžnlce________________  ____________

° obratoval° s P°lno v »Ključavničarstvu« Kočevje, Za to Piranu. Tako bodo drugo leto ne- zakona o delovnih odnosih. 
d|p ' priliko so poslopje podjetja lepo kateri člani kolektiva že lahko leto-
., , . . okrasili. V največjem oddelku pod-
V PODJETJU »DOM« PREMALO jetja je bil na vidnem mestu sindi-

V ,ključavničarstvu" vse lepši uspehi
Pred kratkim so imeli letni obč- stila člane sindikata, da se bo kma- novih tarifnih pravilnikov ter po

lu začelo z gradnjo vekend hiše v jasnil spremembe nekaterih določb

šteje 9 članov. UO in zadružni svet 
bosta imela obilo dela, saj je ribni
ška zadruga med največjimi in naj
pomembnejšimi na našem področju.

DOLENJA VAS
Za predsednika zadružnega svet« 

je bil izvoljen Janez Pahulje. Na 
zasedanju so razpravljali o traktor-

POLITIČNEGA DELA

---------------------------------------- ------ Izvolili so nov upravni odbor, v . ... - „ , , .
vali pod ugodnimi pogoji ob morju, katerega so prišli predvsem mlajši M , •>? ze naročen in sklenili da 

V razpravi je sodeloval tudi ta j- člani. Po končanem občnem zboru se takoj posije na traktorski tečaj
kalm prapor z mizo, ki je bila nik Obč. sindikalnega sveta, Rudi je bila prirejena zakuska in raja 

Podjetje »Dom« v Kočevju je še okrašena s cvetjem. Občni zbor sin- Orel, ki je dal napotke pri izdelavi janje. Š.
mlado podjetje, ki pa je pokazalo dikata so združili s proslavo 15. ob- 
že velik uspeh v razvoju. Sindikat- letnice Republike, kar je dalo vse- 
na podružnica je nudila vso pomoč mu še posebno obeležje, 
pri volitvah organov delavskega up- Najprej je bila na vrsti proslava,
ravljanja, ki dobro opravljajo svoje posvečena 15. obletnici rojstva no- „ . . ,
delo. V začetku je bilo nekaj med- ve Jugoslavije. Govornik /e naniza,!
sebojnih nesporazumov, katere pa pregled najvažnejših dogodkov iz jud P p0 :,etJU Promet Kocev

Podjetje „Promet" na novi poti

neki fant, ki se bo izučil upravlja
nja s traktorjem. Kakor v ostalih 
zadrugah so tudi tu izvolili uprav
ni odbor in razpravljali o raznih 
stvareh.

HRIB
Ko so izvolili predsednika za- 

O vseh teh stvareh so govorili na družnega sveta Franceta Lavriča!, 
sestanku delovnega kolektiva »Pro- so govorili o nekaterih vprašanjih

so po zaslugi grupe komunistov re- NOB in ljudskega upora. Prikazal i®’, ^ i^Jhlraniem3 ^ čl 6’ d,ecembra' Tovaris Novak zadruge, tako med drugim o trgo-
šili kmalu. Ko so bile stvari ureje- je tudi uspehe, ki so bili doseženi d . .s b r , je^. starega žele- m člani kolektiva so odkrito poro- Vinah, ki so se v sestavu zadruge, 
ne, je dobro stekla tudi proizvodnja v letih svobodne graditve na vseh za.PaP>rJa, kosti itd Posamezniki call o de u in uspehih, težavah in Le-te se bodo kmalu ločile od za-
v podjetju. Občni zbor pa je poka- področjih dejavnosti. Med te uspe- 9,edaj0 na *Judl prl »Prometu<<' ka~ Pomanjkljivostih,
zal, da je bilo med kolektivom pre- he moramo šteti tudi »Ključavni- 
malo političnega dela. Zato bo mo- carstvo. V tem času so prišli ko
rala sindikalna podružnica v bodoče čevski pionirji, ki so čestitali ko- daiaH odnadn, mat.ria,
posvetiti temu večjo pozornost. Go- Aktivu za Dan republike. Bil je ze- “obhie seznani z delom
vorili so tudi o zdravstveni službi. lo leP Prizor. p se a l z delom

Med drugim je druge. Sprejeli so sklep, da se kina 
kor da so manj vredni ljudje, zato bilo tudi omenjeno, da delajo nekaj- odda Kulturno - umetniškemu dru- 
ker so v službi pri podjetju, ki ima teri ljudski odbori na Hrvatskem, štvu. 
nalogo zbirati, odkupovali in pro- kjer ima podjetje odkupne postaje,

Kdor se pri odkupu precejšnje težave. Kot Člani
TRAVNIK

zadružnega sveta so za-

d! „je an to delo celega človeka.

kolektiva gost je sodeloval na sestanku tudi upali posle predsednika zadružnega 
»Promet« bo videl, da zahteva tudi sekretar trgovinske zbornice pri sveta Francu Levstiku. Zadruga

član kolektiva dobil potrdilo o bol- sindikalne podružnice. V poročilu so 
niškem staležu tudi za tiste dneve, bili prikazani uspehi, doseženi v te
ko je bil v resnici zaposlen!! ku minulega leta. Obravnavalo je

ObLO Delnice, ki je zaželel kolek- Travniku ima novega upravnika, ki

PRI »KOMUNALI«
TELEVIZIJSKI APARAT sindikatu, samoupravljanju oz. po-

Komunajla ima majhen kolektiv, marljivosti pri delu. 
ki pa je zelo delaven. Zgradili so V P°d.ietju pripisujejo velik po- 
sindikalni dom in upravne prostore mcn °bisku odbornikom obeh zbo- 
podjetja. Člani sindikata so sklenili, ™v. °bL°' ,želi-i° tudi. dal bi jih

Zaradi slabega vodstva! je zašlo tivu kar največ uspehov pri delu, je pokazal veliko sposobnost pri 
podjetje lani v precejšnje težave, kolektiv je pozdravil in dal nekate- delu. Zadruga sedaj odkupuje les,rSSS as? sag sfs&ESv-žsss tli.•— l —— ' w — —— * -- I w I ? m . •. | v* * * xzx* i\ | x j x* v v v l v v., |\ vi i v VIL Vi y 1

darjenje je privedlo do prisilne up- t°v- Žagar. Na tem sestanku So iz- sosednje zadruge, ostaja domači za 
rave, ki je trajala do 25. novembra v°hh novi 5 članski upravni odbor drugi.

podjetja, ki mu želimo obilo uspe
hov pri delu!

letos. Vodstvo prisilne uprave na 
čelu s tovalrišem Novakom in ko
lektivom (med tem časom se je 
zmanjšal kolektiv od 24 na 15 lju
di) se je trudilo, da bi spravilo podda bodo v času zimske sezone š kdai obiskali tudi odborniki OLO.

Poseben poudarek v poročilu je 
il v medsebojnih odnosih, ki se iz , ....

sredstev pa bodo” prihranm'zaletne dneva v dan izboljšujejo, vendar pa djaPaa Namestcfizgube,''kMcf ie'pod-
^2P“Ste;„.PO'.^ !eil. 50 na ?,bčnem HiniLn^nftohnfčni Lsčm MJ6 izkazovalo lani,’so ustvarili v ja. Gasilcem v Lazah želimo veliki

karlovica
Po izvolitvi tovariša Vrhovca za 

predsednika zadružnega sveta so 
relzoravljali o perspektivnem in ak
cijskem programu zadruge. Zadru-

OBČNI ZBOR GASILCEV 
V LAZAH

-5SW? 2 ^ SSFMZtiS £&- -°1'
na zboru tovariš Paradiž iz Kočev-

;bor» govor«! ,„d, o družbenem Hlgleneko-tehnldm e.i« dd. „e- £^1^™^ Slovenja'»peh^T^em‘Suf 

no dvorapo opremili s šahi, ping- P°sebno_ pozornost. Od uprave pod- rlat 1nhJ „J*™ J_LL ° JU„n
J,-

Novim zadružnim vodstvom — 
zadružnim svetom in upravnim od
borom želimo pri njihovem delu 
veliko uspehov.

pong in drugimi rekviziti, ki bodo Mia zahteva ostrejše ukrepe proti 
služili v razvedrilo in zabavo čla- kršilcem predpisov v higiensko-teh-

nični zaščiti dela. Izguba, ki nastanem tega kolektiva.

LESNOINDUSTRIJSKI OBRAT 
KOČEVJE

da lahko vsako podjetje uspešno 
posluje, če so ljudje za to. V času 
prisilne uprave je bilo storjenih več

ne zaradi iznuhe "rasa zaradi nrsror radikalnih sprememb; vse kar je

IMSoZv^e6 rrr Poltn^%j odCom K&o
člani Sindikata" LIP so -mel, in Zav°d za SOC‘a^ ^zSL

občni zbor v Seškovem domu. Zbo- divdr°vdnje. dEdi nerentabilni osebni avtomobil
ra sta se udeležila in sodelovala v Pohvaliti je treba člane sindikata, itd. Pa še tale ugotovitev: za ko- 
razpravi direktorja tov. Nagode in ki so se udeležili v lepem številu (ektiv je bila prisilna uprava dobra 
tov. .Žagar. Poleg drugega je bil na akcije prostovoljne oddaje krvi. Kri šola, iz katere se je marsikaj na- 
zboru prikazan problem starejših je dalo 68 članov kolektiva. ugji.
delavcev, ki obnemorejo pred upo- Po končanem poročilu je pred- Realizacija prometa v 9 mesecih 
kojitvijo in jih zato premestijo na sednik delavskega sveta podelil 38 ietos govori o 27,903.000 dinarjih, 
drugo, lažje delovno mesto, zato pa članom potrdila in jim čestital za Za tem številom se skrivajo sto in 
tudi z nižji tarifno postavko. To pa položene izpite za kvalificirane de- st0 tisoči kg starega železa, kosti, 
kasneje vpliva na odmero pokojni- lavce. papirja in drugih odpadkov, tisoč
ne. Sekretar obrata, tov. Šercer, je Razprava je osvetlila še nekatere delovnih ur, ki so jih vložili člani 
govoril o velikih izdatkih, ki jih ima probleme. Uprava podjetja je obve- kolektiva! pri tem delu.

Pogled na leseno stavbo v kateri posluje trgovsko podjetje za zbi
ranje in prodajo odpadkov »Promet« Kočevje

oaoaoioeoioicDeoecDioaoBCDioeoaoioaoacDioioeoeoBoaoBoaoaoecDoeoaoBoeoecDPoeoeoeoeoaoaoEoicDicDaeDeoeoi
11. decembra je minilo 15 let od

kar je pri napadu na utrjeni kočev
ski grad bil smrtno zadet koman
dant XIV. divizije podpolkovnik M. 
Bračič.

V počastitev obletnice objavljamo 
nekaj spominov iz njegovega živ
ljenja.

Rojen je bil v Trstu marca 1915 
kot tretji sin delavskih staršev. 
Mati je bila doma v Komnu na Pri
morskem, medtem ko je bil oče s 
Štajerske. Imela sta štiri otroke, 
same sinove, od katerih živita še 
dva.

Ko so Italijani zasedli Primorsko, 
se je družina preselila v Jugoslavi
jo. Živeli so najprej v Škofji Loki 
in naito v Tržiču. Tukaj je Mirko 
tudi začel hoditi v šolo. Obiskoval 
je osnovno in meščansko šolo. Ko 
mu je umrla mati, ki je pokopana 
v Tržiču, se je družina preselila v 
Ljubljano. Oče je bil upokojenec in 
je težko preživljal svoje štiri sino
ve. Želel je, da bi bili čimprej pri 
kruhu. Mirko je hotel nadaljevati 

študij v Ljubljani, . toda socialno

stanje družine mu je to preprečilo. 
Vpisal se je v inženirsko podoficir
sko šolo v Mariboru. Po končani 
šoli je v prizadevanju po nadalnji 
izpopolnitvi odšel v Beograd, kjer 
je napravil izpit za oficirja.

Prav v tem času je Mirka dole
tela okupacija. Bil je z drugimi vred 
ujet in odpeljan v nemško ujetni
štvo. Toda Mirko ni dolgo potoval 
z Nemci. Ušel je in kljub rafalom 
nemških strojnic srečno pobegnil. 
Pri nekem kmetu je zamenjal vo
jaško obleko za civilno in se po 
daljših blodnjah srečno prebil do 
Ljubljane. Od dolge poti so mu no
ge tako otekle, da je moral po pri
hodu v Ljubljano razrezati škornje, 
ko se je hotel sezuti.

Toda v okupirani Ljubljani ni 
dolgo živel. Odšel je v partizane in 
postal komandir borovniške čete, s 
katero je že leta 1941 in 1942 us
pešno opravljal diverzantske akcije 
proti okupatorju. Med drugim je 
ob obisku fašističnega ministra v 
Ljubljani pognal pri Rakeku v zrak 
tovorni vlak, da se okupatorski ti-

15-letnica smrti
ran ni upal vrniti v Italijo z vla
kom, ampak je potoval z avionom. 
O tej akciji, je Mirko sam pripove
doval: »Bilo nas je pet partizanov. 
Ko smo se približali mestu, kjer bi 
morali opraviti miniranje, sem za
gledal pred seboj cigaretni ogorek 
italijanskega vojaka, ki je bil v za
sedi. Niso nas našli. Mi smo se ne
koliko umaknili, obšli italijansko 
zasedo in uspešno opravili svojo na
logo. Na progah so imeli Italijani 
tudi premikajoče se patrole, Te so 
bile za nas bolj nevarne. Na srečo 
jih to pot ni bilo, da bi našli polo
žene mine. Ko je vlak zavozil na 
mino, se je po hudi eksploziji vse 
skupaj zvalilo po železniškem nasi
pu.«

V pasaži nebotičnika v Ljubljani 
je bil kabel Radia Ljubljane. Treba 
je bilo napraviti radio vsaj za ne
kaj časa neuporaben. Na vsaki stra-

Mirka Bračiča
ni pasaže je stala italijanska patru
lja. Za akcijo so bili določeni trije 
tovariši pod vodstvom Mirka Bra
čiča. Dva sta opazovala in signalizi
rala kretanje patrulj, medtem ko 
je Mirko brizgal v kabel solno ki
slino. To je napravil s pripravo za 
dajanje injekcij. Solna kislina je v 
nekaj urah pretrgala vod in ljub
ljanski radio je utihnil. Preteklo je 
več dni, da so Italijani našli okvaro.

Po tej akciji, ki jo je Mirko op
ravil, ko je bil že v partizanih in se 
za nekaj časa ilegalno vrnil v Ljub- 
jano, je kmalu položil mino zq 

glavno blagajno velesejma. Eksplo
zija je naredila precejšnje razdeja
nje in še večji strah pri Italijanih. 
Ko je tako izvršil v Ljubljani še 
nekatere akcije, se je vrnil v svojo 
četo.

V tem času se je pripravljal na
pad na Lož. Mirkova četa je uspeš

no zadržala Italijane, da niso mogli 
dati pomoči in s tem omogočila 
uničenje postojanke. Podobnih' akcij 
cij je borovniška četa pod vodstvom 
Mirka Bračiča opravila še precej.

Ko je konec oktobra 1941 zapa
del prvi sneg, so se partizani veči
noma zatekli v Ljubljano. Tukaj so 
vršili v sp mogoče diverzantske ak
cije. 3. novembra je Mirku umrl 
oče. Udeležil se je pogreba. Ves čas, 
kar je živel v Ljubljani, ni spal do
ma. Na dom je prihajal samo po
dnevi in še to zelo redko. Bil je že 
maskiran in njegovi plavi lasje so 
bili popolnoma črni. Prav tako je 
nosil črne brke in obrvi. Tudi očala 
so mnogo pripomogla, da ga niti 
njegovi najboljši znanci niso spo
znali. Ko sta z bratom nekoč v 
Ljubljani na ulici srečala nekega 
Tržičana, je le-ta vprašal brata, kje 
je Mirko in kaj dela. Mirko je stal 
poleg nekdanjega prijatelja, š kate
rim sta v Tržiču skupaj igrala no
gomet, pa ga oni ni spoznal.

Tudi v beli Ljubljani so bili izdar 
jalci. Nekdo je prijavil policiji, da

hodi Mirko Bračič večkrat domov v 
Koseze, kjer sta stanovala njegova 
mačeha in brat. Nekega dne so Iti- 
lijani s tremi obroči obkrožili Mir
kov dom. Kot se je pozneje ugoto
vilo, so imeli pri sebi tudi Mirkove 
slike. Tisti dan je bil Mirko domai. 
Okoli štirih popoldne je odšel mir
no od doma mimo vseh italijanskih 
zased in vojakov. Niti ni vedel, da 
so zasede pripravljene zanj. Italija
ni so ga smatrali za profesorja, ta
ko je bil Mirko maskiran. Ko se je 
znočilo, so Italijani vdrli v stano
vanje. V njem so našli samo njego
vo mačeho. Ko -se je Mirko drugi 
dan z bratom zopet oglasil doma, so 
jima hišni stanovalci s strahom pri
povedovali, kaj se je zgodilo. Mirko 
je kljub temu mirno sezul čevlje. 
Bil je v sami srajci in bos. Prav 
tedaj pa se na cesti ponovno poja
vijo avtomobili, polni italijanskega 
vojaštva in policije. Mirko je skočil 
iz prvega nadstropja v neko jamo 
za hišo in izginil čez Rožnik v Rož
no dolino na varno mesto.

(Konec prihodnjtd}
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Sta park in ulica igrišče?
Uničevanje parkov in okrasnega Starši so za dejanja svojih otrok rišč in vrtov, tako da ni prav nobe- 

grmičevja je postalo v Kočevju že odgovorni, naj se pobrigajo, kaj de- ne potrebe uporabljati parke za ot-
l°’" x ””1 '' ročje prešernost. Ne bi bilo odveč.

Odred JLA v egipčanskih pustinjah
lajo ob svojem prostem času njihovi 
otroci!

Tu je vsak izgovor odveč! Otroci 
imajo dovolj lepo otroško igrišče z 
vsemi napravami, ki je pa skoro

dvo-

otroški šport št, 1. Koliko prosto
voljnega dela in denarja je šlo v ze
lene površine okoli spomenika NOV 
na Trgu Svobode. Čeprav je to cen
ter mesta in je park vsem na očeh,
je ta del najbolj prizadet. Dnevno vedno prazno. Tudi je dovolj 
uničuje ta okrasni košček mesta ve
dno ista skupina otrok iz hiš Trga 
svobode. Ti otroci so si enostavno 
spremenili ulico in park v otroško 
igrišče. Brezobzirnost in objestnost 
teh otrok je postala že tako velika, 
da se ne ozirajo na opozorila mimo
idočih starejših občanov, temveč se 
iz njih še nesramno norčujejo in ne
moteno nadaljujejo svoje početje.
Vse to se dogaja pod oknom stano
vanj in starši ne čutijo potrebe opo
zoriti svoje otroke, da tako početje 
ni dostojno kulturnega človeka. Res, 
žalostno je, da je staršem tako ma
lo do srčne kulture in vzgoje svojih 
otrok v tem pogledu in mirno gle
dajo skozi okno uničevalno delo 
svojih ljubljenčkov. Starši so bili 
na to početje otrok že neštetokrat 
opozorjeni, a zgleda, da zaman!

Zakaj se ne uporabi občinski od
lok o varstvu parkov in nasadov, če 
lepa beseda ne zaleže in kaznuje 
starše, ki kljub vsemu še vedno do1- 
puščajo, da' otroci uničujejo park?
Ali so občinski odloki samo zaradi 
lepšega? Sodnik za prekrške bi mo
ral tu krepkeje poseči vmes, prav 
tako organi, ki jim je poverjena 
skrb za parke, za! katere potrošimo 
letno ogromno denarja. Za storjeno 
škodo naj se zahteva odškodnina!

da bi otrokom s primernim poukom 
prikazali tudi v šoli to njihovo po
četje, ki škoduje ugledu mesta in 
naše družbe. -ko

Dirke prihodnje leto
Na plenumu šolsko-tehnične in 

športne komisije AMZ Slovenije, ki 
je bil 7. t. m., so bile sprejete ne
katere spremembe v zvezi s tekmo
vanji v ayto-moto športu za prven
stvo Slovenije v letu 1959. V tek
movalni sezoni 1959 bodo le tri re
publiška tekmovanja. Za eno izmed 
tekmovanj za prvenstvo Slovenije 
je organizacija in izvedba poverje
na AMD Kočevje. V sodelovanju 
AMD Ribnica in AMD Kočevje bo 
izvedeno republiško prvenstvo v te
rensko ocenski vožnji po Kočevski. 
Razen teh dveh tekmovanj bo AMD 
Kočevje društvo organiziralo mo- 
toskyoring na ledu Rinže in za 
praznik šoferjev spretnostno vožnjo 
z avtomobili in motorji.

Šolska-tehnična komisija AMD 
Kočevje je prejela navodila o orga
nizaciji tečajev za šoferje amater
je. Sprejet je bil sklep, da se v Ko
čevju organizira tečaj za šoferje 
amaterje za člane društva in- pose
ben tečaj za mladince predvojaške 
vzgoje, ki bodo dodeljeni v moto
rizirane edinice JLA. Stroške za iz

vedbo tečaja mladincev predvoja- 
ške vzgoje bo krila JLA.

Vsi smo imeli uprte oči v OZN, in 
želeli, da stori vse za ohranitev mi
ru in prepreči vojno vihro, ki bi jo 
utegnil povzročiti ang lo-francoski 
napad na Egipt. Glas miroljubnih 
narodov je v OZN naletel na rodo
vitna tal in kljub različnim gledi
ščem predstavnikov posameznih dr
žav so uspeli, da se je dosegel os
novni smoter — preprečilo se je 
nadaljevanje vojne vihre. Zato je 
OZN formirala posebne vojaške eno
te, sestavljene iz čet različnih dr
žav, članic OZN, med katerimi je 
tudi odred Jugoslovanske ljudske 
armade.

Z veseljem in ponosom na našo 
vojsko sprejemajo vesti o njeni pri
ljubljenosti, vzdržljivosti, vztrajno
sti in vestnosti ter političnih in vo
jaških priznanjih, ki jih tam dose
ga.

V nepregledni peščeni pustinji so 
razvrščeni naši vojni oddelki, kjer 
častno izpolnjujejo zaupano jim na
logo. Zemlja je tu brez lepega in 
prijetnega zelenega! plašča. Sonce 
pošilja vroče žarke, pripeka žge ob
raze naših vojščakov, borcev za na
predek in mir v svetu. Do 50 In 
več stopinj C! »Gori kot v peči!« 
je dejal komandant Jože. Tu so v 
drugačnih in težjih podnebnih raz
merah, kakor so jih bili vajeni, ven
dar jim ne delajo več posebnih te- 
ža^r. Ne poznajo prijetnega senčne
ga hladu.

Oddelek odreda JLA ob Arabskem 
zalivu je precej odrezan od drugih 
enot naše vojske. Hrano mu dova
žajo z letalom, drugod spet s ka
mioni, kakor pač zahtevajo teren in 
velike razdalje. Tako se oskrbujejo 
tudi z vodo in drugim materialom, 
ki ga naša vojska za opravljanje 
svoje dolžnosti tu potrebuje. Prevoz 
jim dela velike težave, saj ni pro
metnih komunikacij, zato se vrši

po puščavskih peščenih tleh, ob ne
varnosti, pred eksplozivnim orožjem, 
ki je še tu in tam v pesku. Zato ce
lo prevoz hrane, vode in opreme 
predstavlja velik napor in pomeni 
pravi podvig.

Taborišče odreda JLA pa je v pri
jetnejšem in za oddih primernej
šem kraju, ob mestu El Ariš, ob Sre
dozemskem morju. »Mala Jugoslavi
ja« mu pravijo tamkajšnji prebival
ci.

Vojska! na meji se mesečno iz
menja in pride na oddih v tabori
šče. Lepa peščena plaža, ki je v ne
posredni bližini taborišča in s ka
kršno se lahko ponašajo najlepši 
obmorski kraji, ter kulturno, zabav
ic m »pcrtno ziv'jenje jim je oh 
dobr- hrani v okrepčilo in razvedri
lo. Vsak večer imajo kino predsta
ve, večkrat pa se športniki pomerije 
s športniki ostalih enot OZN, ki jim 
poveljuje general Berns.

Del življenja v taborišču je po
svečen tudi vzgojnemu delu in vež- 
banju ter pripravljanju vojakov za 
lzpci n je van je osr vre naloge — va
rovanja miru na meji Izraela in 
Združene arabske republike, kar op
ravlja naša vojska zvorno in vest-

Naš obveščevalec
KOLEDAR

Sobota, 13. decembra — Lucija 
Nedelja, 14. decembra — Vojmir 
Ponedeljek, 15. decembra — Kri

stina
Torek, 16. decembra — Albina 
Sreda, 17. decembra — Lazar 
Četrtek, 18. decembra — Radko 
P*etek, 19. decembra — Urban

SPOMINSKI DNEVI
V noči na 17. december 1942. leta 

je Šercerjeva brigada napadla Škoc
jan in demostrativno tudi utrjeno 
sovražno postojanko Turjak.

V noči na 20. december 1942. le
ta so Italijani v nenadnem napadu 
na Staro Brezje pobili ves terenski 
odbor Koprivnik.

GIBANJE PREBIVALSTVA 
LOŠKI POTOK

V Ljubljani je rodila Car Daniela, 
gospodinja iz Reti j 91 — deklico 
Andrejo.

Umrla sta: Košir Janez, preužit- 
kar s Hriba 29, star 91 let in Ivan
čič Jera, preužitkarica iz Reti j 107, 
stara 88 let.

PREDGRAD
Umrla sta: Ana Mihelič roj. Lu- 

kanič, gospodinja iz Dol. Radenc 2, 
stara 75 let in Fugina Margareta, 
kmetovalka iz Starega trga 32, sta
ra 62 let.

DOBREPOLJE
V Ljubljani sta se poročila: No

vak Stanislav, skladiščni delavec iz 
Kompolj 68, star 27 let in Tomšič 
Rozalija, natakarica z Vidma 67, 
Stara 29 let.

V ljubljanski porodnišnici so ro
dile: Zabukovec Ana, medicinska se
stra iz Predstrug 18 — deklico 
Majdo, Kastelic Antonija, trg. po
močnica z Vidma 64 — dečka Iva
na in Žgajnar Ana, gospodinja iz 
Zdenske vasi 49 — deklico Anico.

V ljubljanski bolnišnici je umrl 
Žerovnik Ivan, pečar iz Ceste 1, star 
34 let. Umrl je zaradi posledic pad
ca z motornega kolesa.

KOSTEL
Umrla je Marija Delač, roj. Kri- 

stanič, gospodinja iz Banja Loke 
28, stara 68 let.

RIBNICA
Poročila sta se: Vidervol Jože, 

monter TT iz Ribnice, star 31 let in 
Gornik Angelca, trg. pomočnica iz 
Dan 12, stara 29 let.

Rodile so: Marn Marija, gospodi
nja iz Ribnice 247 — dečka Janka, 
Vidervol Kristina, gospodinja iz 
Otavic 11 — deklico Marijo, Meden 
Dragotina, gospodinja iz Ribnice 34 
— dečka Bogomila. V ljubljanski 
porodnišnici pa so rodile: Karpov 
Marija Magdalena, gospodinja iz 
Gorenje vasi 29 — dvojčka Petra 
in Ljubico, Novosel Marija, usluž
benka iz Ribnice 68 — dečka Boja
na, Maležič Frančiška, gospodinja iz 
Gorenje vasi 27 — dečka Matjaža, 
Pucelj Marija, gospodinja iz Brez 
43 — deklico Marijo, Mramar Ma
rija, uslužbenka iz Ribnice 54 — 
deklico Vlasto in Mihelič Ana, go
spodinja iz Gorenje vasi 41 — de
klico Majdo.

KOČEVJE
Poročili so se: Černe Pavel, dela

vec iz Novih Loži n 7, star 22 let in 
Vrbovšek Draga, delavka iz Konca 
vasi 4, stara 18 let, Tramte Alojz, 
rudniški strojnik iz Kočevja, Rud- 
nik 23, star 20 let in Grajš Marija, 
natakarica iz Kočevja, Rudnik 43-a,

stara 23 let. V Ljubljani so se poro
čili: Hren Vinko iz Kočevja, Rožna 
ul. 18, star 35 let in Debeljak Anica, 
nameščenka iz Kočevja, Roška cesta 
23, stara 20 let. Knol Marjan, stroj
nik v tiskarni iz Ljubljane, Bethov- 
nova 6, star 23 let in Hren Magda, 
nameščenka iz Kočevja, Rožna ul. 
16, stara 23 let.

Rodile so: Skvarč Kristina, go
spodinja iz Gladloke 1 — dečka 
Marjana, Zaletelj Mlarija gospodi
nja iz Seč št. 2 — deklico Štefko, 
Kotnik Marija gospodinja iz Dol
ge vasi 58 — deklico Lidijo. Zore 
Jožefa, gospodinja iz Starega loga 9 
— dečka Ivana.

V ljubljanski porodnišnici pa so 
rodile: Bruneroj Danijela, gospodi
nja iz Pbdlesja 1 — deklico Marijo, 
Štimec Olga, gospodinja iz Gornjih 
Ložin 6 — dečka Dušana, Klobuča- 
rič Matija, gospodinja iz Kočevja, 
Kolodvorska 10 — dečka Vinka, Ra
duha Ana, gospodinja iz Mlake 32 — 
dečka Matijo, Bilbija Radojka, go
spodinja iz Mačkovca 1 — dečka 
Slobodana, Mikljič Marija, gospodi
nja iz Kočevja, Roška c. 13-a — 
dečka Franca, Kovačec Cvetka, go
spodinja iz Kočevja, Rudnik 2 — 
dečka Aleksandra, Košir Berta, go
spodinja iz Kočevja, ‘Breg 25 — 
dečka Jureta, Čampa Marija, gospo
dinja' iz Koblarjev 11 — dečka Iva
na, Dovgan Antonija, nameščenka iz 
Kočevja, Ljubljanska c 9-a — de-

Generalni sekretar OZN Hammarskjold se pozdravlja s komandantom 
naših enot Jožetom Ožboltom. Te dni se tov. Ožbolt vrača v domovino.

Med temi je pomembna vojaška 
sila naš motoriziran in dobro obo- 
ložen odred, ki mu sedaj poveljuje 
narodni heroj Jože Ožbolt, znani 
partizanski borec in poveljnik, naš 
domačin.

Čete OZN ali kakor jim tudi pra-
i TO 11 " ČPtP I INR.F-fl CO ro/

klico Mojco in Kozina Pavla, gospo
dinja iz Kočevja, Kolodvorska ul. 9 
deklico Alenko.

KOČEVSKA REKA 
Rodila je Šercer Julka, delavka 

iz Štalcerjev — deklico Marjanco.
VELIKE LAŠČE

Rodili sta: Debeljak Tanja, abs. 
filozofije iz Velikih Lašč 61 — deč
ka Boštjana in Ivanc Ana, gospodi
nja iz Dvorske vasi 14 — deklico 
Ano.

Umrla je Bavdek Marija! roj. Klan
čar, gospodinja iz Sela pri Robu, 
stara 80 let.

SODRAŽICA
Poročila sta se: Ivanc Evgen,

pravnik iz Sodražice in Bitenc Maj
da, upraviteljica osemletke iz So
dražice.

Rodile so: Trhljen Marija, gospo
dinja iz Zamosteca — deklico Anico, 
Krašovec Ljudmila, gospodinja iz 
Janežev-Gora — dečka Antona, V 
ljubljanski porodnišnici pa sta ro
dili: Pogorelc Alojzija iz Žimaric 26 
— dečka Draga in Pirc Ljudmila, 
gospodinja iz Sodražice — deklico 
Vero.

Umrli so: Stupica Jože, upokoje
nec iz Sodražice 146, star 58 iet, 
Mohar Neža, gospodinja iz Zamo
steca 26, stara 73 let, Levstek Ja
nez, kmet iz Sodražice 75, star 77 
let in Arko Ivana, delaVka iz Sodra
žice 6, stara 44 let.

vijo — čete UNEF-a, so razvrščene 
vzdolž mednarodne demarkacijske 
črte od Arabskega zaliva do Sredo
zemskega morja pri Gazi.

Odred JLA varuje mednarodno 
mejo na srednjem in južnem Sina
ju, od Arabskega zaliva do El Amu- 
ra ali približno dve tretjini te med
narodne meje, medtem ko jo ostali 
vzdržujejo tretjino. Naš odred ima 
največji pa tudi najtežji del med
narodne meje, kjer je mir še vedno 
v nevarnosti.

Sporočamo žalostno vest, da nas je po težkem 
trpljenju za vedno zapustil vzoren član našega ko
lektiva

FRANCE KOVAČ
pomočnik direktorja Komunalne banke, 

podružnica Kočevje

Pogreb dragega pokojn:ka bo dne 13. decembra 
popoldan v Ljubljani.

Priljubljenega tovariša in zvestega sodelavca 
bomo ohranili v trajnem spominu.

Uprava Komunalne banke, 
sindikalna podružnica KB Kočevje.

Zaključni ^računi gospodarskih organizacij v letu 1957

TRGOVINA »GALANTERIJA« KOČEVJE
AKTIVA

A. Osnovna in izločena sredstva
Osnovna sredstva................................................
Investicije v teku...........................................
Izločena sredstva in druga investicijska sredstva
B. Obratna sredstva
Skupna obratna sredstva..................................
C. Sredstva v obračunu in ostala aktiva
Kupci in ostale terjatve ......................................
Ostala aktiva...................

O B JAVE
KINO

JADRAN, Kočevje: od 12. do 14. 
decembra ameriški barvni vista- 
vison film »Gora«, 17. in 18. de
cembra franc, film »To se ime
nuje zora«, od 19. do 21. decem
bra ameriški barvni cinemascop- 
ski film »Velika bikoborba«, vmes 
madžarski barvni film »Moj ded 
in jaz«.

SVOBODA, Rudnik: 13. in 14. de
cembra jugoslovanski film »Veli
ki in mali«, 14. decembra ob 15. 
uri ameriški film »Modri pajčo
lan«, 15. decembra ob 17. in 19. 
uri istoimenski film, 20. in 21. 
decembra angleški film »Razdvo
jeno srce«.

RIBNICA: 13. in 14. decembra! ki
tajski film »Belolaska«, 20. in 21. 
decembra ameriški film »Preko 
mnogih rek«.

OSILNICA: 14. decembra madžarski 
film »Dvoje priznanj«, 21. decem
bra mehiški film »Trije pustolov
ci«.

VELIKE LAŠČE: 13. in 14. decem
bra ameriški film »Ne bodo mi 
verjeli«, 20. in 21. decembra ame
riški film »Izgubljeni sin«.

• LOŠKI POTOK: 13. in 14. decembra 
ameriški film »Ljubim Melvina,«,
20. in 21. decembra avstrijski 
film »?daj smo pa tam«.

DOBREPOLJE: 13. in 14. decembra 
ameriški barvni film »Izogibaj se 
Diabla«, 17. decembra jugoslo
vanski film »Zasledovanje«, 20. in
21. decembra ameriški barvni ci- 
nemascopski film »Belo pero«.

PONIKVE: 13. decembra ameriški 
barvni film »Jaz in gospod mini
ster«, 19. decembra jugoslovanski 
film »Zasledovanje«.

KOČEVSKA REKA:' 13. in 14. de
cembra poljski barvni film »Po
gon«, 20. in 21. decembra ameri
ški barvni film »Mogambo«.

PREDGRAD: 13. in i.4. decembra 
nemški film »Svetloba ljubezni«.

20. in 21. decembra! italijanski 
film »Dekleta z 04«.

SODRAŽICA: 13. in 14. decembra 
slovenski film »Ne čakaj na maj«, 
20. in 21. decembra amer. barvni 
film »Overland pacifik«.

BROD NA KOLPI: 13. in 14. decem
bra ameriški barvni film »Fant iz 
Oklahome«, 20 in 21. decembra 
slovenski film »Ne čakaj na maj«.

_ dežurne trgovine
Dežurno službo imajo: v soboto, 

13. decembra, od 8. do 12. ure in 
od 14.30 do 17.30 ure, trgovini 
»Preskrba«, Trg svobode, v soboto 
20. decembra, ob istem času trgo
vina »Špecerija«, Roška cesta.

ČESTITKA
Stari oče in mati, Peter in Vero

nika Poje iz Črnega potoka, česti
tata svojemu vnuku Slavku Res
manu in mu želita veliko uspehov v 
šoli.

PREKLICA
Preklicujem žaljivke in obreko

vanja, ki sem jih govoril dne 18. X. 
1958 v gostilni »KLO« v Ribnici o 
Francu Vidmarju iz Ribnice št. 54. 
—Rudolf Karol, Ribnica, št. 54.

Preklicujem besede, katere sem 
govoril 16. novembra letos v gostil
ni pri Kolodvoru, kot neresnične.

Rudolf Milan, Mrtvice

Skupaj:
Računovodja: 
Jajtič Stane

PASIVA
000 000

A. Viri osnovnih in izločenih sredstev
209 Sklad osnovnih sredstev....................... 209

Investicijsko posojilo za osnovna sredstva . .
255 Razni skladi............................ 335

Dolgoročno posojilo za investicije ......
4174 Drugi viri za investicije .........

B. Viri obratnih sredstev
124 Banka — kredit za obratna sredstva .... 2764

11 Sklad obratnih sredstev............................ 6
Investicijsko posojilo za obratna sredstva . . .
Pasivne časovne razmejitve..................................
C. Viri sredstev v obračunu in ostala vasiva
Dobavitelji in druge obveznosti . . 1264

______ Druga pasiva......................................... " 145

4773 Skupaj: . . 4773
Predsednik UO: Direktor-

Ciglič Marija Štajdohar Katica

TRGOVINA »OBUTE V« KOČEVJE
A. Osnovna in izločena sredstva
Osnovna sredstva.....................................................
Investicije v teku................................................
Izločena sredstva in druga investicijska sredstva
B. Obratnd sredstva
Skupna obratna sredstva......................................
C. Sredstva v obračunu in ostala aktiva
Kupci in ostale terjatve.............................
Ostala aktiva...................

A. Viri osnovnih in izločenih sredstev
170 Sklad osnovnih sredstev.............................

Investicijsko posojilo za osnovna sredstva
549 Razni skladi................................................

Dolgoročno posojilo za investicije ! ! ! ! 
4897 Drugi viri za investicije.............................

B. Viri obratnih sredstev
773 Bainka kredit za obratna sredstva . .

3 Sklad Obratnih sredstev.............................
Investicijsko posojilo za obratna sredstva . 
Pasivne časovne razmejitve........................
C. Viri sredstev v obračunu in ostala pasiva 
Dobavitelji in druge obveznosti ....

______Druga pasiva........................
Skupaj: .

Računovodja: 
Jajtič Stane

6392

Predsednik UO: 
Lapuh Marinka

Skupaj:

170

2876
6

89

2595

6392
Direktor: 

Lunder Franc

TRGOVINA »HRANA« KOČEVJE

Izdaja in tiska ČZP »Kočevski tisk« 
v Kočevju. Urejuje uredniški od
bor — Odgovorni urednik Matija 
Cetinski — Uredništvo in uprava 
v Kočevju, Ljubljanska cesta 14 a. 
telefon 3-89. Naročnina je 400 din, 
polletna 200 din in je plačljiva v 
naprej. Za inozemstvo je 800 din. 
Tekoči račun 600-713

1-265
pri KB, podružnica za Kočevje. — 
Poštnina plačana v gotovini, — 

Rokopisov ne vračamo.

A. Osnovna in izločena sredstva
Osnovna sredstva...........................................
Investicije v teku................... ....
Izločena sredstva in druga investicijska sredstva
B. Obratnd sredstva
Skupna obratna sredstva......................................
C. Sredstva v obračunu in ostala aktiva
Kupci in ostale terjatve..................................
Ostala aktiva ....

A. Viri osnovnih in izločenih sredstev
271 Sklad osnovnih, sredstev.............................

Investicijsko posojilo za osnovna sredstva
210 Razni skladi..........................................

Dolgoročno posojilo za investicije . . . * 
1829 Drugi viri za investicije.............................

B. Viri obratnih sredstev
172 Bainka — kredit za obratna sredstva . .

3 Sklad obratnih sredstev................................
Investicijsko posojilo za obratna sredstva . 
Pasivne časovne razmejitve........................
C. Viri sredstev v obračunu in ostala pasiva
Dobavitelji in druge obveznosti ....

_____ Druga pasiva..................................

271

303

862
9

904
136

Skupaj:
Računovodja: 
Jajtič Stane

2485

Predsednik UO: 
Poklač Slavka

Skupaj: . . .

Direktor: 
I.Evrcnf inč Joža

2485
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POSREDUJEJO
Pred kratkim ste pisali v ru

briki poročenih, da sta se poročila 
Mavrovič Ivan iz Kanade in Veber 
Ana iz Predgrada. Kakor vem, 
Mavroviča sploh ni bilo tu, kako 
sta se potem poročila?

I. Briški, Dol. Žaga
Zakon o sklenitvi zakonske zve

ze dovoljuje tudi sklenitve zako
na po pooblaščencu. Ivan Mavro
vič je poslal pooblastilo iz Kana
de in neki njegov znanec iz Ljub
ljane je mesto njega šel na ma
tični urad z nevesto. Takih pri
merov je vedno več?.

*

Staršem in dekletu bi rad če
stital v »Novicah«, kaj je treba

storiti, da čestitko objavite?
A. P. iz V. p. 1883/3 

Sarajevo
Vsakdo lahko čestita v našem 

listu. Potrebno je, da pošlje vse
bino čestitke in vnaprej plača za 
vsako besedo 10 din. Vojakom in 
izseljencem, ki želijo čestitati ob 
državnih dnevih storimo to brez
plačno, vendar v teh čestitkah ne 
smete navajati posameznih oseb.

*

Doma sem iz Dobrepolja, sedaj 
služim vojaški rok v Banja Luki. 
Pred letom sem na plesu v Ljub
ljani spoznal simpatično dekle, ki 
sem jo vzljubil in ji obljubil, da 
jo poročim. Tudi ona je pristala 
na to. Kupil sem ji precej opre
me in ostalih drobnarij. Motilo me 
je samo to, da me je stalno nago- 
varjpla, da pobegnem čez mejo, 
jaz zato nisem hotel slišati, ker 
lahko doma dobro živim. K voja
kom mi je še nekaj časa pisala, 
nato pa je izginila vsaka sled za 
njo. Kaj mi je storiti?

Ž. J. 1232/5 Banja Luka
Nočemo biti razsodnik v Vašem 

primeru, toda mnenja smo, da 
čimprej pozabite nanjo, kajti če 
bi bila Vašega zaupanja in dobro
te vredna, bi tudi še pisala). Pre
pričani smo, da boste, ko se vr
nete od vojakov, našli dekle, ki 
Vas bo tudi brez denarja rada 
imela.

*

V sedanji »Ljudski restavraciji« 
se hranim že od zadnje vojne. 
Dobro vem, da 'smo pred desetimi 
leti imeli )abonenti neko pravico 
pri upravljanju menze, tako da 
smo se večkrat sestali vsi abonen
ti, in se pogovorili o zboljšanju 
hrane in o drugih potrebah. Se
daj, ko je družbeno upravljanje 
napredovalo, pa smo abonenti brez 
vsake moči. Uprava menze dela 
kakor se ji zljubi. Ali ni zadnji 
čas, da tildi tu ustanovimo nek 
svet abonentov ali kaj podobnega?

Jože K., Trg Svobode 
Kočevje

Upravnik »Ljudske restavraci
je«, tovariš Dreflak, nam je odgo
voril, da imajo pri njih upravni 
odbor, v katerem je ves kolektiv, 
sestankov z abonenti pa ne skli
cujejo. Za želje abonentov zvedo 
po strežnem osebju. Pozanimal se 
bo, če so taki sveti potrebni.

Mnenje tovarišev na občini pa 
je, da bi morali sveti abonentov 
že obstojati, imajo jih tudi v 
Ljubljani. Za začetek naj bi upra
va menze sklicala sestanek vseh 
abonentov in se tam pogovorila o 
vprašanjih dobre in cenene hrane.

Iz naših krajev Kot žrtve ste padli

NAM PIŠEJO
v borbi za nas . . .

V Osilnici pred 42-timi leti
PREDGRAD

7. decembra so imeli gasilci Pro
stovoljnega gasilskega društva 
Predgrad letni občni zbor. Poslušali 

Znani atentat na Ferdinanda, čla- vojaki so zahtevali od stražmojstra, 50 poročila upravnega in nadzome- 
na vladarske hiše harsburške mo- naj ga takoj izpusti, ta pa ni hotel 9a odbora. Iz poročil je bil razviden 
narhije, leta 1914 v Sarajevu, je bil nič slišati o tem. Takrat je jeza vo- napredek društva, pa tudi nekatere 
Avstro-Ogrski povod za napad na jakov prišla do viška: jurišali so na Pomanjkljivosti. Občnega zbora se 
Srbijo. V boj proti lastnim bratom žandarmerijsko postajo, razbili vra- j® udeležil tudi predstavnik Gasil- 
so pošiljali avstroogrski mogotci ta osvobodili vojaka, stražmojstra ,^°Va£!!.,..hfSa,r«
predvsem Slovane. V tem času je Ocepka pa vsega prebodli z bajone- " ' ' °
stopila v vojno tudi Rusija. Ker pa ti, da je na megfy umrl.

Povedal je spodbudne besede za 
uspešno delo gasilcev v Predgradu.

Jože Štimec
Izvolili so nov odbor, ki mu želimo 
uspehov pri delu!

Se o delu RK Ponikve

je carska Rusija slabo ravnala s svo
jimi podložniki, so se ruski vojaki, 
siti carizma, predajali sovražniku.
Avstrijci so jih razmestili po raznih 
taboriščih. Ker pa 50 slabo ravnali 
z njimi, so se začeli pobegi iz tabo
rišč. Potikali so se po raznih krajih 0 delu Rdečega kriza v Ponikvah rinstvo prvega otroka ter pričaku- 
in prišli tudi na obronke Kolpske smo že Pisali< vendar priznati mo- joči porod? Tako prvi kot drugi ne- 
doline. Vojaške oblasti so jih lovile ramo- več ° negativnih kot pozi- zakonski otrok ne prejemata otro- 
in tako iP nrišel oddelek voiakov tivnih straneh dela te organizacije, škega dodatka in preživnine Ali mo- 
imenovaiT sc^se »feldžandarj?«, do- «o smo se pred kratkim mudili v re družina dekleta K. M. ravne
ma pa so bili iz okolice Bjelovara, Ponikvah, smo se na tamkajšnjem dušno sprejemati v breme in pre- 
tudi v Čabar in Prezid Ko se je če- odboru RK pozanimali, kako vendar življati otroke, katere prinese mati 
ta voiakov vračala iz Gabra proti dela njihov odbor, ali trditve piscev domov in to brez vsakega čuta od- 
Rieiovam <?n v Osilnici nočivali in iz Ponikev o slabem delu RK v Po- govornosti zanje in želje, da ustvari 
Bjeiovaru, so v p nikvah držijo. Zvedeli smo nasled- lastno družinsko ognjišče?

nje: Če bi porodnica želela, bi rodila
Delo RK se razteza na nudenje doma ali v porodnišnici. Odbor RK

streljali v zrak. To je bilo konec ju
lija 1916. leta.

Ko je slišal streljanje stražmoj-

E~EEB EEEBE
šel na cesto in se zgrozil, ker so

ŠAHISTI V KOČEVSKI REKI 
V prostorih prosvetnega doma v 

Kočevski Reki, so 19. novembra

V KOČEVSKI REKI 
V Kočevski Reki je bil 27. novem

bra izredni občni zbor SZDL. Pred-

tuberkuloznem tednu«, »Tednu prav tako tudi njuna mati, tega,

prvega vojaka In ga zaprl. Ostali nJen “e iflfio zanimalo, k,-
ko obdor RK razdeluje pomoč, ki je 
namenjena napotrebnejšim. Fred 
delitvijo se sestanejo člani odbora 
in predstavniki množičnih organi-

----------- — __ ----- zacij in skupino določijo, kdo naj . .. . . ___
ustanovili šahovsko sekcijo v okviru dobi pomoč; torej ne delijo pristran- s®dVlk organizacije je podal pre- 
tamkajšnje »Svobode«. Med gosti so skoi H 9led zunanjega in notranje politic-
bili poleg predstavnikov Svobode n 1ini nr.:mpr 7a katereaa smo ne9a dogajanja) tajnik pa organiza- 
Kočevska Reka tudi tov. Žnidaršič sc zanimat?v Ponikvah, je bila zgod- f.y*k? °. delu Občinskega
in Paradiž iz Kočevja. Nakazala sta ba 0 dekletu, ki je pod kozolcem ljudskega odbora je poročal ljudski 
smernice za bodoče delo in čestitala) rodilo nezakonskega otroka. Dekle odbornik tovariš Golob, 
k ustanovitvi nove šahovske sekcije. K M iz ponikve je res rodila otroka SZDL Kočevska Reka šteje 207 

ŠS Kočevska Reka ima že sedaj pod kozolcem, vendar je v glavnem, članov. Plačevanje članarine je po- 
okrog 20 članov. Vsi so pokazali za da se je t0 zgodilo samo krivo. Ra- tekalo v redu. Povezava z ostalimi 
šah veliko zanimanje. Za predsed- zumljivo je, da precej številna in organizacijami je bila dobra, 
nika te organizacije je bil izvoljen socialno šibka družina mlade ma- Na zboru je bilo poudarjeno, da 
Lešnik. Naloga članov te organize- tere, ki je že prej rodila otroka iz- bo treba posvetiti več pozornosti 
cije bo tudi ta, da bodo v svoje vr- Ven zakona, ni sprejela vesti o po- šolskim in predšolskim otrokom.

novni nosečnosti z veseljem, posebno Do spomladi bo skušala organiza- 
še zato, ker so vedeli, da je tudi cjja v povezavi z Državnim posest- 
tokrat zapravila vso socialno pomoč. vom »Snežnik« urediti vprašanje 

tekmovanja posameznikov na ob- Nerazumljivo je, zakaj je dekle ne- golanja v osemletni obvezni šoli. Z 
moč ju kočevske občine, obenem pa kaj mesecev pred porodom drugegp rednim prevozom otrok v Kočevje 
bodo igrali turnir v enoti za IV. ka- otroka samovoljno zapustilo službo jn nazaj_ bo rešeno tudi materialno 
tegorijo. Šahovskih desk imajo do- na Gospodinjskem biroju v Ljubija- stanje tistih staršev, ki doslej niso

ni in prikrivalo službodajalcu mate- m0gli poslati otrok v šolo.
Otroški vrtec, ki je začel z delom 

letos spomladi, otroci radi obisku
jejo. Pritegniti bo treba tudi otro
ke tistih staršev, ki so doslej gle
dali na otroški vrtec z nezaupa
njem. S.

NA KOLPI ŽE TRETJI 
VISEČI MOST

ŠTEVILNE SO BILE ŽRTVE, KI 
SO JIH NAŠI KRAJI DALI ZA SVO
BODO IN BOLJŠE ŽIVLJENJE. PRI
OBČUJEMO NJIHOVE KRATKE ŽIV
LJENJEPISE V POČASTITEV NJIHO
VEGA SPOMINA.

MARTIN JAMNIK
Rodil se je v Vel. Laščah v dru

žini revnih staršev, ki je imela se
dem otrok, leta 1926. Bil je nadar
jen, zato so ga dali starši v gimnar 
zijo v Ljubljano. Okusil je vso tr
doto revnega dijaka, kar se je od
ražalo tudi v njegovem značaju. 
Rad se je družil z naprednimi so
šolci. Po kapitulaciji Italije je 13. 
septembri 1943. leta odšel v parti
zane. Bil je v Ljubljanski brigadi. 
18. oktobra se je junaško boril z 
ostalimi borci na Brodu ob Kolpi 
proti Nemcem. V boju je bil ranjen 
in ujet, nato so ga Nemci ustrelili.

IVAN KLEP
Rodil se je kot nezakonski otrok 

1919t leta v Ljubljani. Mlada leta 
je preživel v Polzeli v Savinjski 
dolini. V Trebnjem se je izučil za 
brivca) in bil pomočnik v Laškem, 
kjer ga je zatekla vojna. Kot begu
nec se je zatekel v Velike Lašče. 
Od tu je šel maja 1942. leta v par
tizane. kmalu nato pa je v okolici 
Žvirč padel v sovražno zasedo in bil 
ustreljen.

TO IN ONO

ste pritegnili čim več mladine. Ša 
histi iz Kočevske Rekp se bodo ude< 
leževali skupnega tekmovanja in

volj na razpolago.

RAZPIS
Komisija za imenovanja in odstranitve direktorjev 

podjetij Občinskega ljudskega odbora Lašče

razpisuje

mesto poslovodje

Trgovskega podjetja »ŽELEZNINA« Velike Lašče

Nastop službe takoj. Pismene prošnje vložite pri 
Komisiji za imenovanja in odstranitve direktorjev 
podjetij ObLO Lašče do 27. XII. 1958.

Pogoji: odslužen kadrovski rok, dovršena ekonom
ska fakulteta ali pa večletna praksa v trgovski stroki.

Pod vznožjem Loške stene in 
Krokarja pri Kolpi leži majhna va
sica Grintovec. Vaščani so že dalj 
časa želeli, da bi imeli prehod čez 
Kolpo, ki bi jih povezal s hrvaški
mi vasmi na drugi strani Kolpe. Z 
velikim navdušenjem so prijeli za 
delo tako na slovenski in na hrva
ški strani, dobili so tudi pomoč od 
ljudskih odborov Kočevje in Delni
ce in delo pri gradnji visečega mo
stu čez Kolpo je hitro napredovalo. 
Pred začetkom del so graditelji 
sklenili, da bo most zgrajen do 29. 
novembra, toda most so zgradili 
mesec dni pred rokom. Iz tega je

najbolj razvidna prizadevnost na
ših ljudi za napredek svojih kra
jev. Novi most povezuje slovenske 
kraje s hrvaškimi in -kar je poseb
no pomembno povezuje jih s cesto 
Delnice—Kočevje—Čabar.

Prebivalci na tej in oni strani 
Kolpe se toplo zahvaljujejo Občin
skima ljudskima odboroma Kočevje 
in Delnice za pomoč kakor vsem, 
ki so na en ali drug način pomagali 
pri gradnji tega mostu, ki pomeni 
spet eno vez več dveh bratskih na
rodov.

To je že tretji viseči most ob 
našem delu Kolpe, prvega so zgra
dili v Srobrotniku, drugega pa pri 
Slavskem lazu.

NAŠ IZLET NA ŠPORTNI DAN
V ponedeljek, 8. decembra, smo 

imeli športni dan. Pot nas je pri
peljala do Livolda. V Livoldu smo 
zaključili s športnim dnevom. Tu so 
se učenci napotili domov, a štiri 
deklice: Majda in Vida Žalec, Štefi 
Benčina in jaz pa smo šle naprej 
do Zajjčjega polja. Pot se je vlekla. 
Srečavale smo šolarje, ki hodijo v 
livoldsko šolo. Od daleč smo si 
ogledale posestvo V Livoldu in Zajč
jem polju. Iz Zajčjega polja smo 
šle v Črni potok. V tej vasi smo se 
najedle, potem pa smo se odpravile 
v Mozelj. V Mozelj smo šle z na
mero, da tu dobimo kakšen avto
mobil, ki bi nas odpeljal proti do
mu. Med potjo so se nam pridružili 
šolarji iz Mozlja in se z nami igrali. 
V Mozlju smo dalj časa čakale na 
avtomobil, vendar dočakale ga ni
smo. Zato smo se zadovoljile s ko
njičem, ki nas je popeljal do Livol
da. Od tu smo jo urnih nog pobrale 
proti Dolgi vasi. Tu smo spet do
bile voznika in se z njim pripeljale 
do Kočevja. Domov smo prišle ob 
peti uri popoldne. — Orel Mimica, 
VI. b razred osemletke »Jožeta Še
ška«.

IVAN MIKLAVEC 
Rodil se je v Ponikvah leta 1925 

v družini železniškega delavca. V 
Velikih Laščah je obiskoval osnovno 
šolo, potem pa so ga poslali starši 
na gimnazijo v Kočevje. Tu je kon
čal 6. razredov. V NOV se je vklju
čil 15. septembra 1943. V borbi z 
Nemci in belogardisti je padel 4. 
julija 1944. leta v Malem Lipju pri 
Žužemberku.

FRANC SAMSA
Mlada leta so mu potekala na 

Gorici pri Sodražici, kjer se je ro
dil 1907. leta. Nekaj časa je bil zi
darski delavec, potem pa je služil 
za hlapca v Vel. Laščah. Za osvo
bodilno gibanje je začel delati že 
letd 1941 in z Jožetom Gačnikom 
in drugimi prvoborci hodil na taj
ne sestanke. Po kapitulaciji Italije 
je bil izvoljen za predsednika Kra
jevnega ljudskega odbora Vel. La
šče. Kmalu nato je odšel v partiza
ne v Notranjski odred. Bil je šef 
telefonske centrale. 13. marca 1945. 
leta je padel v sovražno zasedo pri 
Babnem polju, kjer ga je sovražnik 
na zverinski način umoril. Samsa je- 
bil član KP in hraber borec za pra
vice delovnega človeka.

KAREL ŠAJN
Po rodu je bil kmetskega pore

kla), rojen 1910. v Malih Laščah. Po 
končani osnovni šoli v Laščah se je 
izučil za krojača. Jeseni 1943. leta 
je šel v partizane. Bil je kurir v 
Tomšičevi brigadi. V neki borbi z 
Nemci je pajdel 7. marca 1945. na 
avstrijski meji v Mlakah.

VIKTOR LOVŠIN 
Doma je bil iz Žlebiča pri Ribni

ci. Do kapitulacije Italije je služil 
kot pastir v okolici svoje vasi. Je
seni 1943. leta je .bil vključen v 
NOV. Nekaj časa je bil skladiščnik 
v Ribnici potem pa je odšel z osta
limi partizani na bojišče. Dodeljen 
je bil Tomšičevi brigadi. Še istega 
leta je padel v borbi z Nemci pri 
Milanovem vrhu nad Gabrom.

ANTON OSTANEK 
Rojen je bil v Žimaricah 1925. 

leta. Po poklicu je bil delavec. V 
narodnoosvobodilno vojsko je stopil 
septembra 1943. in to v 9. brigado. 
Padel je v borbi z Nemci jeseni 
1943 v bližini Kočevske Reke.

JOŽE PRIJATELJ 
Rodil se je 1924. na Velikih Po

ljanah. Mesarske obrti se je šel 
učit v Sodražico. Od tu je šel me
seca maja 1942 v NOV. Bil je v No
tranjskem odredu. V borbi s sov
ražnikom je padel v Mačkovcu 9. 
septembra 1942.

ALOJZ SKOPEC
Rojen je bil leta 1914 v Dulah pri 

Ortneku. Po poklicu je bil delavec. 
Leta 1942 so ga Italijani odpeljali 
v internacijo. Ko se je po kapitu
laciji Italije vračal proti domu, je 
stopil v NOV in padel kot borec 
1943. v bližini Vidma v Italiji.

FRANC INTIHAR 
Rodil se je v Bukovcu 1923. leta. 

Pa končani osnovni šoli v Krvavi 
peči je šel v trgovsko šolo, ki jo je 
zaključil z odličnim uspehom. V 
osvobodilno gibanje se je vključil 
takoj v začetku. Bojeval se je v 
Gubčevi brigadi. Padel je v bitki v 
Jelenovem žlebu, ko je jurišal na 
sovražnika, 20. maja 1943.

PO OLAFU ASLAGSSONU. 
PRIREDIL V. DRŽAJ,

Sence so se zgoščale, hkrati pa se je izpre- 
menilo tudi vedenje volkov. Ko se je BiH pri 
prečkanju nekega jarka pogreznil v snežni za
met, ga je predrzna volkulja napadla. Takoj se 
je zbralo krdelo okoli njega ter ga pozdravilo 
z belimi, ostrimi zobmi. Bill je opazoval samo 
Šepavca, ki je razjarjeno zatulil, skočil, odrinil 
tovariša, zgrabil neposlušno spremljevalko za til
nik ter jo stresel, da je začela prositi usmilje
nja ... Šepavec se je nato vrnil na svoje mesto.

Gez čas je bil Parker prisiljen nadaljevati 
pot, zakaj pretila je nevarnost, da mu otrpnejo 
udi. Takoj za njim so se dvignili volkovi. Eden 
iz krdela je stalno strmel v njegove oči.

»To je drugi, ki se ga imam bati!« je ko
maj slišno šepetal Bill.

Ni se zmotil. Še tisti hip je zaslišal strašno 
renčanje... Z roko je udarjal okoli sebe ter 
kričal na vse pretege ...

Iznenada pa je Šepavec grozovito zatulil.

87
Vsi pajdaši so se umaknili, samo napadalec 

ne. Krepko je držal ležečega Billa za lakt.
Šepavec je ponovno zatulil in ker neposluš- 

než ni popustil, ga je vodnik zgrabil za tilnik 
ter ga treščil v stran. V svoji norosti se je se
stradam ec drznil Šepavcu zoperstaviti. Tedaj ga 
je vodnik zgrabil in nekaj trenutkov kasneje 
je trdoglavec obležal z raztrganim tilnikom na 
snežni odeji...

88
Vsi volkovi, izvzemši Šepavca, so planili na 

mrtvega tovariša. V nekaj trenutkih so raztr
gali brata. Medtem je kralj volkov spremljal 
ter vodil ranjenega moža, svojega največjega 
sovražnika, v naročje prijateljev, ki so s streli 
opozarjali nase. Da, strašni volk je spremljal in 
vodil Billa Parkerja. In ker je dobro vedel, od
kod prihaja ropot, mu je mestoma utiral tudi 
pot. Počasi je stopal ter se od časa do časa 
prepričal, če mu mož sledi...


